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ZAPISNIK

Sednicom je predsedavao Fatmir Sejdirl dlan Predsedni5wa Skupitine.
Predsedavajuii je ustanovio da sednici prisustvuje ukupno 68 poslanika i potom ju je
proglasio otvorenom.
Za sednicu je predloZen slede6i

DNEVNI RE D

1. Usvajanje dnevnog reda
2. Zapisnik sa pro5le sednice
3. Prvo razrnatranje N/zakona o Sumama Kosova (2002/10)
4. Drugo razmatranje N/zakona o telekomunikaciji (2002y'7)
5. Postavljanje pitanja.

l. Usvajanje dnevnog reda

Dnevni red je usvojen kako je predloZen

2. Zapisnik sa pro5le sednice

I

Nije bilo primedaba, paje zapisnik jednoglasno usvojen.



3. Prvo razmatranje N/zakona o Sumama Kosova (2002110)

Predsedavaju6i je pozvao premijera da podnese obrazloZenje ovog Nacrta
zakona-

Premijer Bajram Redepi je u svom izlaganju rekao da se postojeie
zakonodavstvo o Bumama na Kosol,u sastoji od Zakona o Sumama (1977) koji je
izmenjen i dopunjen 1986 i 1987.godiae i podzakonskih akata koji su pratili taj
zakon i uredbe IINMIK-a.

Prema zakonu Sume i Sumsko zemlji5te su definisani kao bogatstvo oplteg interesa i
zbog ftnkcija koje imaju uiivaju posebnu za5titu. Kao potreba prelaska iz planirane u
trX5nu priwedu i zaitite Sumskih resursa od o5teienja i neadekvatne gazdovanj4 rudi
povedanja produktivnosti, neophodno je da se donese novi zakon o Sumama.

U daljem izlaganju premijerje podrobnije elaborisao sadrZinu zakon4 strukturu organa
za gazdovanje Sumama, fond za obnovu Suma i udesnike u izradnji ovog nacrta koji se

priiaZe Transliiptu.

Predsedavajudi je otvorio raspraur o ovoj tadci.

Niman Alimusa je stavio neke jezidke primedbe. Ove jezidke gre3ke i propusti ukazuju
na neozbiljnost obradivada zakona. Svaka formulacija je pogre5na i zbog toga tekstje
ispao nelogidan.

Tom Hajdaraj : Komisija za poljopriwedu i Sumarstvo ... razmotrila je ovaj nacrt i ima
nekoliko primedaba. Ocenili smo da organizaciona struktura gazdovanja Sumama je
glomazna. Sumskim fondovima treba da upravlja Ministamtvo za priuedu i finansije.
Prema ovom zakonu privatni vlasnici Suma su na udaru administracije koju predvitla
zakon.Ministru je dato previ5e funkcija.

Sebahate Grajdevci : Svuda u svetu Sume se smatraju nacionalnim bogatstvom. U ime
parlamentame grupe AAK podrZavam Nacrt zakona u nadelu koji treba da se poboljia i
dopuni u drugoj fazi, tj. prilikom drugog razmatranja.Uloga op5tina je marginalizovana u
ovom zakonu. Privatni vlasnici Suma su ogranideni u njihovom kori5denju, a kazne su

nelogidne.

Naim Maloku : Na Kosovu se susredemo sa nemilosrdnim naru5avanjem prirode i
uni5tenjem Suma. Predvidene novdane kazne su prevelike, nelogidne i neopravdane. U
funksiji zaitite Bumama, predlaZem da se ukinu carinske daZbine za uvoz ogrevnog

materijala kao Sto su drva, plin, loZ ulje za domaiinstvo.
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Esad Dauti : PodrZavam N/zakona kojije stigao veoma kasno, jer su Sume tzloZene

nemilosrdnoj se6i.To potkrepljujem primerom iz op5tine Strpce i nekih drugi opBtina gde

se putevi otvaraju usred Suma prve klase. Sumski kompleks Grmije se nekontrolisano

ni5ti. PodrZavam ovaj nacrt stim da treba da se dopuni u toku razmatranja od

odgovarajuiih skupStinski komisij a.,

Ramadan Kelmendi: Ovim se dine napoi za zaititu prirotlnih bogatstava Kosova od

nekontrolisane eksploatacij e. Zatil, je izneo neke primedbe j ezidke prirode i dodao da su

predviilene novdane kazne prevelike.

Zyhrije Maloku: Komisija za Zivotnu sredinu... je razmotrila nacrt i dala svoje

primedbe. Zanima me u diju nadleZnost spadaju neeksploatisane zone, u nadleZnost

Ministarstva za sredinu ili Ministarstva za poljoprivredu? Takode je imala neke jezidke

primedbe koje se odraZavaju na sadrZiau zakona.

Berat Luia: Ovaj Nacrt zakona najmanje ispunjava kriterijume da bude zakoq jerje
previSe uopsten i apstaktan. Ima dostajezidki i terminoloskih gresaka. opstine ne treba

da se iskljuduju is procesa upravijanja i gazdovanj a Sumama. Ovaj Nacrt treba da

podrZimo u nadelq a1i se mora dopuniti u fazi drugog razmatranja.

Nekibe Kelmendi: Poglavlje koje se odnosi na kazne mora da se preradi u potpunosti

sudovi za prekr5aje treba da izri6u ka-ane koje predvida Nacrt.Imam primedbu na to Sto

nacrtom nisu odredene granice Suma Kosovo. Granice Kosovskih Suma su one koje su

bile odredene ustavom iz 197 4.godine. ovaj nedostatak utvrdivanje granica iskoristilaje
Cma Gora koj a je prodavala na5e Sume-

Sabit Rustemi je iztazio svoje nezadovoljstvo sto sednici ne prisustvuje Ministar za

poljopriwedu koji bi trebao da obrazloZi Nacrt ovog zakona- Ovim nacrtom su date

velike nadleZnosti min'istr1, a uloga op5tina u gazdovanju Sumama nije preciziran.

Fadit Geci: Nacrt zakona je w1o vaZan, ali treba da se izmeni i dopuni prilikom drugog

razmatranja.Imam neke konkretne primedbe na pojedine dlanove zakon4 atu treba da se

predvidi osnivanje instituta za Sumarstvo Kosova kao naudno istraZivadke ustanove koja

treba da se bavi, izmedu ostalog, i izradom planova upravljanja Sumarstvom i lovom-

Haki Satri: Nacrt zakona je wlo konfuzan, protiv redan i nerazumljiv'Nisu dobro

definisane nadleZnosti i delokrug organa upravljanja Sumama i to treba da se udini u

dalj i m f,azam a r azmatr anj a.

Mehmet Neziri: Nacrt zakona je od posebne vaZnosti, ali kasno je raden jer u ovom

periodu svedoci smo nemilosrdne eksploatacije naiih Suma i se6e industrijskog drva za

ogrev. NadleZnosti opstinskih vlada nisu predvidene, pa bi trebalo da se dopuni time.

Imam primedbu na to Sto nije predvitlena minim alnakarta, dok je maksimalna

predvidena do 50.000 €. U nadelu podrZavam Nacrt zakona.
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Isuf Sutaj: U ovom Nacrfr.r zakona nisu definisane kompetencije izmedju Kosovske
agencije o Sumama i regionalnih strukhra koje upravljaju Sumama. On je iaazio
zabrinutost zbog nemilosrdnog uniStavanja kosovskih Suma i naglasio da se kasnilo sa

donoBenjem ovo g Zakona koji bi uticao na njihoru za3titu.

Blerim Baruti: Ovaj Zakon omoguduje upravljanje, za5titu, obnavljanje i ketiranje
kosovskih Suma. Ovim zakonom ie se ostvariti i zaitita Zivotne sredine, proizvodnja
drvnog materijala kao i ostalih Sumskih proizvoda. U nastavku onje istakao daje
potrebno da se ovaj Nacrt zakona dopuni u fazi razmatranja.

Gani Koci: Ovaj Nacrt zakona ima mnogo slabosti kako sa strudno-prarnog tako i
jezidkog aspekla. Nacrtom zakona nije jasno definisan nadin upravljanja
Sumama.Posebno freba naspomenuti da nije raaadjena uloga op5tina u upravljanju
Sumama, dokje centralna uprava za upravljanje Eumamaje preopteredena.

Satrri Hamiti: PodrZavam diskusije poslanika Satrija Ljuie i N.Kelmendija.

Utvrdjivanje ganica kosovskih Suma zadire u opSti problem Kosov4 jer se kao
posledica toga de5ava da na5i susedi prodaju albancima naBe zemljiSte. U nastavku
g.Hamiti je rekao da je Nacrt zakona slabo izradjen i apelirao kod inadjivada zakona
da ubuduie zakoni budu kvalitetniji.

Nakon rasprave povodom ovog Nacrta zakona, predsedavajudi je isti stavio na glasanje.

Nakon glasanja dobijenje slede6i rezultat:

2a......
Protiv.
Uz&ianrtt

Predsedavajuii je konstatovao daje <d.tracrt zakona o Sumama Kosova -2002110>

usvojen u nadelu i dostaviie se na dalje razmatranje odgovarajuiim komisijama
SkupStine.

4. Drugo razmatranje Nacrta zakona o telekomunikacij ama - 2300217 -

Predsedaju6i je dao pauzu kako bi skupStinske komisije r,zmotrile i usaglasile pojedine

amandmane na ovaj Nacrt zakona.
Nakon pauze predsedavajuii j e pozvao predsednika Komisije za budZet da podnese

izve5taj o radu ove Komsije.

Haki Satri: Komisija za budZet u toku pauze je razmotrila dva prispela materijala.

Komisija je odbila sugestije poslanika Koaticije <<PorT atak>, jer one nisu bile u formi
amandmana te Komisija nije mogla da ih razmotri. Stavovi Komisij e zabudiet su slidni

stavovima funksionalne komisije za deo materijala koji su raznotrili, zakljudio je g'

Satri.

.........66
0
0
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Mahir Jagcilar: Komisija za i*erese i prava azajednica smatra da ovaj Nacrt zakona ne
Steti interesima zajednica na Kosolrr. U nastavku on je istakao da je ova Komisija dala
jedan predlog za izmenu dlana 7. tadka l. Nacrta zakona o demu treba da se izjasne
posl"nici Skupltine.

Fatmir Limaj: Imamo dva predloga odgovarajuiih Komisija koji nisu usaglaSeni i o
kojima je trebalo da se otvori rasprava. On je stavio primedbu na odsustvo ministua za
telekomunikacije i tranasport koje trebao da prisustvuje sednici na kojoj se razmatra
ovaj Nacrt zakokna. Onje u nastavku naglalsio da podriava stavove Komisije za
telekomunitacije i dodao je daje potrebna jedna kontrolira:ra liberalizacija trZi5ta

telefonije.

Bujar Dugoli: U toku razmakanja Nacrta zakona potrebno je da funksionalne komisije
Skupitine daju svoj doprinos, jer one najbolje poznaju materiju koja se uredjuje
zakonima. Funksionalne komisije treba da se bave delatno56u kojaje utvrdjena
Poslovnikom Skupitine. G .Dugoli je u nastavku rekao da podrZava stavove Komisije za
telekomunikacij e, izuzev amandmana 16. dlan 7. tadka 1.

Predsedavajuii je dao na glasa:rje amandmane Komisije za telekomunikacije dlan po

dlan:

Amandman 1. dlan 2 usvaja se

Amandman 2. dlan 2 usvaja se

Amandman 3. dlan 2 - usvaja se

Amandman 4. dlan 2 - usvaja se

Amandman 5. dlan 3 (1) (c) (ii) - usvaja se

Amandman 6. dlan 3 (l) (c) (iii) - usvaja se

Amandman 7. novo p-oglavlje nakon tredeg poglavlja - usvaja se

Amandman 8. dlan 3. (3) - usvaja se

Amandman 9. dlan 3. 14) usvaja se

Amandman 10. dlan 4. (l) usvaja se

Amandman I I .6lan 4. (4) usvaja se

Amandman 12. i:lar 5.(4) korigovan - usvaja se

Amandman I 3. dlan 5 (8) - usvaja se

Edita Tahiri: Komisija za telekomunikacije u toku razmatranja ovog Nacrta zakona
odrialaje jednu jalnu rasprarr.r na kojoj su eksperti iz ove oblasti podneli svoje
primedbe i sugestije na ovaj Nacrt zakona. Nakon razmatranja ovog Nacrta zakona
Komisija je zakljudila da se neka nadelna pitanja moraju i-z:reniti, odnosno ona koja se

odnose na nadleZnosti Skup5tine Kosova, Ministarstva za transport i Agencije
povereniStva Kosova. G-dja Tahiri je u nastavku rekla daje ova Komsija dala
nekoliko predloga u vezi sa Nadzomim bordom koji bi nadgledao delatnost PTI( zatim
da se tenderi raspisuju u roku od 12 meseca, da se lisence daju za weme od 3 godine,

da se 30o% profita izdvaja za investicije u fiksnoj telefoniji Kosova. G-dja Tahiri je dala
i nekoliko dugih predloga koji su priloZeni uz transkript.
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Amandman 14. dlan 6 (2) usvaja se

Amandman 15. dlan 6 ( ) usvaja se

Amandman 16. dlan T (1) - odbija se, u mesto njega usvaja se

Amandman Komisije za interese i prava zajednica
Amandman 17 . dlat 7 . (2) - odbija se

Amandbam I8. dlan 7. (4) - usvaja se

Amandman l9.Elan 7. (5) - usvaja s9

Amandman 20.dlan 9 (1) - odbija se

Amandman 2l .dlan 9 (l)- odbija se

Amandman 22.dlan I 1 (2) - usvaja se

Amandman 23.d1an 11 (8) - odbija se

Amandman 24. Elan I I (8) - usvaja se

Amandman 25.dlan l3 (l) - usvaja se

Amandman 26. dlan l5 (4) - usvaja se

Amandman 27 . i:lan 17 .(l) (a) - usvaja se

Amandman 28, dlan 17 - opdbija se

Amandman 29. blan 34 - odbija ses

Amandman 30. dlan 48 (1) - odbija se

Amandman 31. dlan 48 (2) - odbija se

Amandman 32.dlan 48 (4) - odbija se

Amandman 33.dlan 49 - odbija se

Amandman 34.dlan 56 (6) ( d) usvaja se

Amandman 35. dlan 65 - odbija se

Amandman 36. dlan 66 odbija se

Amandman 37 . Elan 66 (4) - usvaja se

Amandman 38. dlan 75 (3) - usvaja se

Amandman 39. dlan 78 usvaja se

Predsedavajuii je dao na glasanje Nacrt zakona o telekomunikacij a 200217 , sa

usvojenim amandmanima.

Nakon glasanja rezultat je bio slede6i:

682a......
Protiv-

Seskretarij at SkupStine

0

U2dianh....................... 0

Predsedavaj u6i j e konstatovao da j e usvoj en Nacrt zakona o telekomunikacij ama -
2002t7

Plenama sednica je zawiena u 15,45.
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Predsednik Skup5tine Kosova,
Akademik NedZat Daci


